
 ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  
 CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
 EL DIA 10 DE JULIOL DE 2007 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Vicenç Vidal Matas 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Aina Maria Salom Soler 
Jaume Pou Reynés 
Miquel Bernat Bosch 
Dolors Nadal Llinas 
Severiano Quevedo Mora 
Maria Francisca Ripoll Morell 
 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les 
vint hores trenta minuts  del dia deu de juliol de dos mil set, es reuneix a la Sala 
d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació 
sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat Riutort, i amb l'assistència dels 
Senyors Regidors que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar 
sessió extraordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el 
qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretària la de la Corporació, 
Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
        
MODIFICACIÓ ORDENANÇA ESCOLETA.- El Sr. Josep Ferra llegí la següent: 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DEL 
PREU PÚBLIC  PEL    SERVEI    D'ESCOLA   INFANTIL MUNICIPAL 

 
1.- En compliment de allò disposat a l’art 16 al 17 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el Tex Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics i econòmics a que es refereix 
l’art. 25 del mateix, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació del preu 
públic pel serveis educatiu, de guarderia i de menjador prestats per l'escoleta 
municipal d'Esporles i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la 



mateixa, que es la següent: 
 

MODIFICACIO ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC 
PEL    SERVEI    D'ESCOLA   INFANTIL 

 
 Article 1r.- Concepte 
 De conformitat amb allò previst a l'art. 127 en relació amb l'art. 41), 
ambdos del RDL 2/2004, de 5 de març de març pel que s’aprova el Tex Refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Local, aquest Ajuntament estableix el 
preu públic pel serveis educatiu, de guarderia i de menjador prestats per 
l’Escoleta municipal d'Esporles. Aquest preus estant especificats a les tarifes 
contingudes als articles 3r. que es regira per la present Ordenança. 
 
 Article 2n.- Obligats al pagament 
 Estan obligats al pagament del preu públic regulat per aquesta 
Ordenança les persones que es beneficiïn dels serveis als quals fa referència 
l'article anterior. 
 
 Article 3r.- Quantia de les tarifes de cada servei. 
 
 A) Per servei Educatiu. 
 Amb caràcter general, les quotes a pagar mensualment per assistència i 

estada d´un infant seran el 35,05 % del salari mínim interprofessional (s.m.i.) 

mensual fixat en els pressuposts generals de l'Estat per a cada any. 

 La renda per càpita de la unitat familiar serà el resultat de dividir la suma 

de totes les Bases Liquidables (regular e irregular o be de la casella que 

s’adapti a aquest concepte) de tots els membres de la unitat familiar entre el 

número resultant de la suma del numero de membres de la unitat familiar i 

altres persones amb deducció. 

  Per a calcular el percentatge de la quota general a aplicar,  s’agafarà 
com a referència la declaració de renda de l’any anterior al inici del curs i el 
salari mínim corresponent a l’any del inici del curs. 



 En el moment de formalitzar la matricula es presentarà un certificat de 

l’Agència Tributaria de la/les declaracions  de la renda de la unitat familiar. 

Aquelles famílies que no justifiquin els ingressos corresponents a l’exercici 

econòmic que serveix de criteri per l’aplicació dels preus se’ls podrà aplicar la 

quota màxima. 

 En el supòsit de que la unitat familiar no hagués estat subjecte a la 
obligació de declarar, presentarà un certificat negatiu de la renda de cada un 
dels membres, expedit per l’Agència Tributaria. 
 Dins els preus establerts pel servei educatiu no estan inclosos el material 
necessari per a festes, sortides i altres despeses que seran aportats 
directament pels pares. 
 
 b) Servei de guarderia: 
- 1 hora diària durant tot el mes: 21,00 euros. 
- 1 hora diària: 3,00 euros/hora (fins un màxim de 21,00 euros/hora diària/mes) 
Les hores de guarderia es contaran i tributaran separadament les del mati de 
les de l’horabaixa. 
 
 c) Servei de menjador. 
- Tiquet per un dinar:  6,00 euros. 
- Tiquet mensual: 110,00 euros. En els casos que un usuari que disposi del 
servei mensual de menjador, deixi d’assistir més de sis dies laborables de 
forma continuada, se li descomptaran, a la mensualitat següent, els dies de no 
assistència. 
 
 Article 4t.- Obligació de pagament 
 Neix des de es moment de la matriculació en ferma a partir del primer 
dia del curs. Si la matriculació és posterior  a l’inici del curs l’obligació de 
pagament neix a partir de la data de la matriculació.  
 
 Article 5è.- Normes de Gestió 
 1.- L'exacció es considerarà devengada simultàniament a la prestació 
del serveis i la seva liquidació i recaptació es durà a terme per mensualitats 
avançades per les oficines municipals en base a les dades que es rebin de 



l'esmentada escola municipal. 
 
 2.- El pagament s'efectuarà per mensualitats avançades, a les oficines 
municipals, dins els primers cinc dies de cada mes. Així mateix es podrà fer us 
de la domiciliació bancària dels pagaments. 
 
      3.- Un retard en el pagament de més de dues mensualitats sense motiu 
que ho justifiqui significarà la baixa de l´infant al centre. L’ajuntament ha de 
comunicar amb 15 dies d’antelació la baixa per escrit. 
 
 
 Article 6è.- Exempcions. 
 A instància de part i en tot cas previ informe tècnic favorable dels serveis 
socials municipals, el Batle pot atorgar l’exempció de tot o part del pagament, 

quan les circumstàncies socioeconòmiqes del sol⋅licitant manifestin una situació 
no adequada a les normes o l´us que marquin en cada moment un nivell mínim 
de subsistència, atenent els següents criteris: 
 
 
 

Renda mensual per càpita Percentatge 
de la 

quota general
Per assistència i estada d´un infant, que la renda per càpita de 
la seva unitat familiar estigui compresa entre el 0,9 i el 1,1 del 
salari mínim interprofessional 

 
75 % 

 
Per assistència i estada d´un infant, que la renda per càpita de 
la seva unitat familiar fins el 0,9 del salari mínim 
interprofessional 
 

 
50 % 

Per circumstàncies excepcionals i previ informe i sol·licitud dels 
tecnics dels Serveis Socials Municipals 
 

 
100 % 

 
 
 
 DISPOSICIO ADDICIONAL.- Queda incorporat a la present ordenança 
allò establert al capítol tercer “Quotes”, des de l’article 13è al 21è, del 
Reglament de Règim Intern de l’Escola Municipal de l’Ajuntament d’Esporles 
publicat al BOIB núm. 14 de 27.03.2003. 
 



 DISPOSICIO FINAL.- La present ordenança entrarà en vigor el dia de la 
seva publicació en el Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears, estant en vigor fins a la seva modificació o derogació expressa. 

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 del esmentat 
RDL  2/2004, de 5 de març, el present acord provisional, s’exposarà el públic  
pel termini de trenta dies, a fi que els interessats puguin examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions que estimin oportunes.  En cas de que no es 
presentin reclamacions, l’acord s’entendrà definitivament aprovat i s’exposarà 
en el  BOIB el text integra  de l’ordenança. 
  Explicar que s’havia de canviar el preu del menú de 5 havia de dir 6 euros dia 
i 110 euros mes.  
  Que per les bonificacions havia de ser necessari l’informa de la treballadora 
social. 
  En relació el mes de setembre  encara que els usuaris no gaudissin  del mes 
sense, si s’havia de pagar complet. 
  El Sr. Miquel Bernat  digué que volia presentar algunes esmenes, entre elles 
no entenia que el tiquet mensual no tingués cap bonificació en relació els que 
no empraven el menjador cada dia. 
  El Sr. Batle per tal desbrinar quina era l’intenció de l’estudi econòmic en 
aquest sentit, suspengué el ple a les 20 hores cinquanta minuts, per estudiar el 
tema. 
  A les 20 hores cinquanta-set minuts es reprèn el ple. 
  El Sr. Miquel Bernat continuant amb l’ús de la paraula digué que entenia que 
l’estudi econòmic estava malament, encara que digué entenia que l’escoleta 
sempre seria deficitari, que era un servei que es donava el municipi, ja que ha 
diferencia d’una guardaria l’homologació de l’escoleta exigia una despesa molt 
superior, de personal etc. Que entendria un increment raonable del menú del 
infants, però 6 euros li pareixia excessiu igualment la pujada de les quotes. 
 En definitiva que el seu vot seria l’abstenció ja que no hi estaven totalment 
d’acord i a més volia presentar les següents esmenes: 
1.- Que els usuaris paguessin per mensualitats vençudes no avançades com es 
proposa. 
2.- Que la bonificació als usuaris la resolgui la comissió executiva del Patronat 
d’escoles municipals, previ informe de la treballadora social i no el batle com es 
proposa. 
3.- Que els usuaris que només gaudeixen de l’escoleta els matins de 9 a 12,30 
(que es quan s’imparteix el servei educatiu i son els més petits) se’ls hi redueixi 
la quota  per aquest motiu. 
La Sra. Aina M. Salom digué que tinent en compta que al estudi econòmic hi 
havia unes quantes coses que entenia que no eren clares i que no se li havien 
aclarides com: 

 Que el cost real La Sra. Aina M. Salom digué que una vegada revisat 
l’estudi econòmic tenia algunes observacions que fer com: 



- Els menús del infants no estaven calculats correctes. 
- Les rendes de les famílies no sortien el números. 
- El servei de menjador els  menús no quadrava. Ja que hi havia 2.950 

menús venuts més que comprats x 5 euros menu son 14.750 euros 
menys d’ingressos. 

- Per treure el cost per alumne divideix per 90 alumnes i no mes 
preveu ingressos per 80. 

- Pel que fa el cost real per alumne no son 375,5 euros mensual si no 
422,40 euros. 

- No es veu inclòs el lloguers dels mòduls. 
 

  En definitiva no reflexa el cost real del servei i això podria perjudicar 
l’ajuntament al moment de poder optar a la línia de subvencions que te previst 
el govern establir pel que fa el servei d’escoletes municipals.  
   Tampoc queda reflectida cap bonificació en el cas que hi hagi dos germans o 
més com usuaris. 
    També expressar la seva preocupació el voltant de que només ho havia 10 
places per a nadons i si n’hi havia més com es resoldria? 
  - Proposar la següent esmena: que el preu de les quotes fos de 420 euros o 
un preu intermedi. 
   El Sr. Batle respecta dels nadons digué que de moment no hi havia cap 
problema si en un futur ni hagués que es ja es resoldria. 
   El Sr. Josep Ferra digué que pel que feia el preu del menjador que no 
quedava més remei ja que entenia que amb el que es pagava fins ara no es 
podia mantenir el servei. En relació a que la bonificació la resolgués la comissió 
executiva i no el Batle i podia estar d’acord. En quant a que es pagués per 
mesos vençuts no avançats no hi tenia problema. Però de disminuir la quota els 
que només assisteixen a l’escoleta els matins, no podia ser ja que ocupaven 
una plaça com un altre. 
  El Sr. Bernat insistir amb la bonificació dels que només anaven a l’escoleta el 
matí dient que eren molts pocs casos. 
  El Sr. Jaume Pou demanar de que com sempre es votessin les esmenes 
proposades i que no havien estat incorporades a l’ordenança. 
 
Es sotmet a votació l’esmena 3ª proposada pel grup PP i no queda aprovada ja 
que el resultat de la votació fou el següent: 
  Cinc (5) vots a favor del PP 
  Sis (6) en contra del PSOE, PAS PSM. 
 Las Sres. Nadal i Ripoll demanaren autorització el Batle per abandonar el Ple i 
s’absentaren. 
  Es sotmet a votació l’esmena proposada pel PSOE que no fou aprovada ja 
que el resultat de la votació va ser el següent: 
   Vuit(8) vots en contra PP,PAS PSM. 
    Un (1) vot a favor del PSOE. 



  Sotmesa a votació l’ordenança amb les esmenes 1ª i 2ª proposades pel PP, 
fou aprovada amb el següent resultat: 
  Sis (6) vots a favor del PSOE, PAS PSM. 
  Tres (3) vots d’abstenció del PP. 
 
APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST I PLANTILLA 2007.- El Sr. Batle 
donar lectura a la següent: 
 
 
                                           P R O P O S T A 
 
 
 
 Vista la reclamació de la Sra. Margarita Alemany Alorda exposa  que fa una 
esmena a la totalitat del pressupost de l’any 2006 i demana que siguin 
redactats de nou, ja que no es reflecteix els mateixos el dèficit de l’any 2006, 
que segons els avanços de liquidació es aproximadament de 750.000 euros, 
així com plantilla de personal i Patronats. 
    Vista que no s’ha liquidat el pressupost del 2006, encara que tot fa preveure 
un important dèficit, i la situació econòmica per la que passa aquest 
ajuntament, es de llei que es prenguin les mesures oportunes per tal de poder  
regularitzar la situació. Si bé no es creu que la mesura més procedent passi per 
tornar a redactar de nou els pressuposts per a 2007, tant per l’altura de l’any 
que ens troben, que l’ajuntament a funcionat amb el pressupost prorrogat i 
moltes partides ja estan casi exhaurides com per que els pressuposts 
presentats només reflecteixen els compromisos ja establerts per l’ajuntament, 
majoritàriament despesa corrent necessària per funcionar l’ajuntament. 
   Si es creu que s’ha de procedir a la redacció d’un pla de sanejament financer 
, en el que s’adoptin les mesures de gestió, tributaries, financeres y 
pressupostaries que permetin pal·liar el dèficit. 
   Es per la qual cosa que venc a proposar el Ple el següent acord:  
     
     1.- Resoldre no acceptar  l’esmena a la totalitat del pressupost 2007, 
plantilla de personal i patronats, presentada per la Sra. Alemany 
         

2.- Aprovar definitivament el pressupost i la plantilla de personal de 
l’Ajuntament i Organismes Autònoms per a 2007. 

3.- Procedir a la seva publicació. 
 
El Sr. Jaume Pou felicitar a la Sra. Alemany pel seguiment del pressupost i 

haver aclarit el dèficit. Al mateix temps que increpar a l’equip de govern per la 
desorganització del pressupost, dient que  una vegada llegit l’informa de la 
Secretaria Interventora,  el seu grup votaria en contra i entenia que els 
pressuposts s’havien de redactar de nou, eixugant el dèficit ja que de seguir per 
aquest camí l’únic que es feia era seguir augmentant el dèficit any rere any. 
Que per falta de temps no podien dir que no es redactin de nou els pressuposts  



ja que l’any passat aquests van ser aprovats pel mes d’octubre.  Si no es 
redacten de nou el grup PP no descarta la possibilitat d’acudir als jutjats. 

 La Sra. Aina M. Salom digué que era nova a l’ajuntament i no tenia  
experiència, però pel que feia a la proposició del PP de anar eixugant el dèficit 
li pareixia bé, ja que si a una casa hi ha més despeses que entrades, no 
s’eixugarà mai el dèficit i o això o tirar de deute era el que procedia. Que li 
sabia greu no poder recapitular la taxa que acabaven d’aprovar, que era el que 
pretenia disminuir dèficit. Que el que s’havia de fer era un esforç per anar 
pal·liant el dèficit. 

 El Sr. Jaume Pou digué que el pressupost del 2005 arrastrava un deute que 
venia d’anys anteriors, que podia ser menys, que sense fer les incorporacions 
previstes quedava un superàvit de 30.000 euros . 

El Sr. Batle digué que no hi estava d’acord amb les paraules del Sr. Pou ja 
que es van haver de fer reconeixements extrajudicials  de crèdit que 
augmentaren el dèficit etc.  Però el que s’havia de tenir era una visió 
constructiva, s’havia de ser conscient de que hi havia un problema i s’havia de 
donar una solució, i demanar un vot de confiança per l’equip de govern i la seva 
voluntat de solucionar-ho. 

  El Sr. Pou digué que les paraules eren molt boniques però només eren 
paraules. Que actualment hi havia els mateixos ingressos i més despeses. Que 
la situació s’havia d’arreglar ja. 

  La Sra. Aina M. Salom diè que si hi havia aquest dubtes en qui era el que 
havia ocasionat el deute, que el que procedia era fer una auditoria. 

 
   Sotmesa a votació la proposta fou aprovada amb el següent resultat: 
Sis (6) vots  a favor del PAS PSM PSOE. 
Tres (3) en contra del PP. 

 
Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-dues 
hores trenta cinc minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que 
s'hi ha tractat, jo la Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la 
present Acta al lloc i la data assenyalats a l'encapçalament. 
                
 Esporles, 10 de juliol de 2007. 
 El batle,     La secretària 
 
 


